
Referat Bestyrelsesmøde den 9. november 2020, kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: 

• Carsten Jensen (CJE) 
• Carsten Bach (CB) 

• Kaj Bækgaard (KB)  
• Christian Alstrup (CA)  

• Lissi Bank Lassen (LBL)  
• Henrik Stigel (HS) 
• Carina Jonsson (CJ)  

• Michael Handberg (MH)  
• Ole Ørum-Petersen (OØP)  

• Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  
 

1. Godkendelse af dagsorden.  

Ingen bemærkninger. 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde.   

Ingen bemærkninger. 

 

3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   

Siden sidste møde er regnskabet færdiggjort og der er yderligere udgiftsført 

færdiggørelsen af teestedspladser og energirenovering af klubhuset. 
 

Med et overskud på 860 tkr. har regnskabsåret 2019-20 sandsynligvis været det 
bedste år i Herning Golf Klub nogensinde. 
 

Overskuddet tilskrives i første omgang egenkapitalen, men pengene ønskes øremærket 
til banen, hvor vi over de næste 5 år ønsker at løfte det nuværende niveau. 
 

b. Medlemmer. 

 



 

Vi er meget bevidste om det store antal medlemmer og vil følge udviklingen nøje frem 

mod foråret. Vi ved dog at der i den kommende periode vil komme en række 

udmeldelser, som altid omkring årsskiftet og tidspunktet for kontingentindbetalingen. 

Af værktøjer til at sikre bedre spille muligheder har bestyrelsens afdækket disse. Der 
er pt. ikke taget stilling til hvilke der vil blive aktiveret, ligesom der kan komme nye til 

i den kommende periode. 

2020  

- stoppet al markedsføring, der skulle hjælpe os til at skaffe medlemmer. 

- historisk har der været et frafald på ca. 15% om året, hvilket vil bringe os på ca. 

1356 i alt eller 1105 aktive medlemmer, hvis man ser bort fra tilgang af nye 

medlemmer. 

 

2021 

- reducere antallet af begynderhold fra 3 til 2. 

- fortsat undlade al markedsføring efter nye medlemmer. 

- indføre venteliste med alle de problemstillinger dette vil medføre. 

- promovere fritspilsaftaler som Firkløver, HI-golf og frit spil i Tange. 

- udvidelse af tidspunkterne for boldskub, så der i primetime spilles 4 bolde. 

- fokus på færre blokeringer af banen. 

- afholde færre klubturneringer.  

- fortsat max. 3 forudbestillinger på banen. 

- præference for klubmedlemmer til at booke tider på visse tidspunkter 

- 9 huls medlemskab kun for eksisterende medlemmer. 

- 80+ skal have været medlem i klubben min. 5 år. 

- 9 huls starter morgen i weekend og helligdage samt torsdag eftermiddag, hvis det 

er praktisk muligt at få Golfbox til at håndtere det. 

- tilbyde Diabetes-og Hjerteforeningen spil på par 3 banen / ikke begynderhold 

 

Forretningsudvalget vil arbejde videre med ovenstående, ligesom de vil kigge på 

mulighederne for at frigive flere tider. Der tages en snak med klubber-i-klubben samt 

udvalg, ligesom der kigges på starttider i turneringer, hurtig åbning af blokeringer 

efter deadline for tilmelding m.m.  

Når der er ekstra ledige tider fri, offentliggør vi det.  

c. Sponsorer. 

Vi har mistet  

• Bjarne Nielsen, hul 3  
• ONLY & SONS, hul 6 

• Herning Rejse Center, hul 16 
• Søren Knudsen, elite/skilt 

• Coffeezone, skilt 
• Scandic Regina, skilt 
• Dancon, skilt 

 
Vi har fået 

 
• Hübsch 

Ultimo oktober 2020/21 2019/20 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1,280     1,215      1,171      1,168      1,194      1,178      1,170    1,103    

Mindre aktive 268        262         257         268         246         230         208       263       

Startmedlemmer 50          25           39           30           34           29           33         9           

Medlemmer total 1,598     1,502      1,467      1,466      1,474      1,437      1,411    1,375    

Firkløver 613        613         628         650         600         520         443       -       



• BB Opretning 
• LOXAM 

 
Det betyder at der er 3 hulsponsorater til salg – emner til disse søges.  

 

4. Banen lige nu 

a. I gang værende projekter 

i. Teestedpladser 

Etableringen af de nye teestedpladser er i fuld gang.  

ii. Stier 

I forbindelse med etableringen af teestedpladserne, etableres der flere nye stier.  

iii. Træfældning på vej 

I samarbejde med Herning Kommune skal der ryddes flere træer væk, bl.a. ved 

flere teesteder. Vi afventer lige nu tilbud på trærydning.   

iv. Evt. nyt teested hul 9 

Pga. den store slitage på flere teesteder, anbefaler DGU i deres banerapport, at 

der etableres flere teesteder, så sliddet fordeles bedre. Vi er derfor på vej med et 

nyt teested 54 hul 9.   

v. Arbejder med ny green hul 7 

Vi arbejder med etablering af nye greens, startende med hul 7. Pt. søger vi råd og 

vejledning udefra til hjælp. Det er vigtigt at den greenopbygning der bliver valgt, 

er den rigtige til banen og den type vi fremover skal arbejde med.  

 

Vi har fået lov at låne dybdeluftgrej af Herning Kommune, hvilket betyder at vi 

kan topdresse fairways 2 x årligt.  

 

b. DGU banerapport  

DGU’s banerapport, der beskriver nogle nøglesteder, som skal kigges på for at 

forbedre oplevelsen og spillet på banen, vil bestyrelsen udbygge med en 

visionsdel, der skal beskrive hvordan vi ønsker at de forskellige elementer på 

banen skal fremstå. Det drejer sig bl.a. om træer (hvilke og hvor), teesteder 

(størrelse), fairways (bredde), rough (antal klipninger/højde), bunkers 

(antal/form), greens (størrelse/udformning), broer, stier, baneudstyr 

(bænke/skraldespande m.m.) og den overordnede finish. 

 

Dermed skulle vi have fået en visionsplan for hvordan banen skal udvikle sig over 

de næste mange år. Arbejdet vil fortsat ske i samråd med DGU´s banearkitekt og 

rådgivere udefra.  

 

Pt. arbejder vi med nogle af de elementer, som er nævnt i rapporten, nemlig at få 

fældet træer omkring teesteder, etablering af stier, der integrerer de nye 

teestedspladser og etablere et nyt 54-teested ved 9. hul.  

 

Der har tidligere været talt om at renovere 7. green. Vi afventer lige nu at blive 

klogere på hvordan det kan gøres med mindst mulig gene og mest muligt effekt.  

  

5. Generalforsamling. 

a. Arbejdspokalen 2021 

Modtager blev valgt; navnet afsløres på generalforsamlingen.  

 



b. Valg til bestyrelsen 

Inge Rønnow Sander stiller op 

 

c. Indkaldelse 

Udsendes inden for tidsfristen, der er 8 dage før generalforsamlingen. 

 

Pga. restriktioner, vil der ikke være sang og der vil ikke være servering efter endt 

generalforsamling.   

 

Som temaer under evt. er Vision 2025 samt de nye handicapregler.  

 

6. Info fra Golfmanageren. 

a. Golfspilleren i Centrum 

Der er i år udarbejdet en mindre rapport, med nøgletal fra medlemsundersøgelserne. 

Her er der bl.a. en top-5 for det vi bør se på med det samme:  

 
Pkt. 1 - Vi har fokus på de 5 punkter, hvor ledige tider når man ønsker det nok 

aldrig løses helt. 

Pkt. 2/4 - Greens blev efter sommer meget bedre og er tæt på det niveau vi gerne 

vil være.  

Pkt. 3 - At måtterne på drivingrange får lav karakter undrer, da vi løbende skifter og 

forsøger at holde dem rene. Men vi strammer op. 

Pkt. 5 – Det meget spil på banen bevirker et stort slid på teestederne. De behandles 

2 gange om ugen med topdress og der gøres meget for at holde dem med græs i 

sæsonen. Som beskrevet i DGU banerapporten arbejdes der med at etablere flere 

teesteder, så vi i højere grad undgår dobbelt teesteder, ligesom nogle af dem skal 

udvides.  

 

b. DGU Regionalmøde 4/11 

Der er afholdt et regionalmøde over Zoom og her lidt fra mødet.  

 

Der er positiv udvikling i medlemstallene: 

 
Til sammenligning er der i år spillet 21% flere runder i Herning Golf Klub. 



 

Der gøres klar til det nye handicapsystem, og vi holder selv et kursus vedr. disse, 

den 19/11 2020.  

  
 

Der arbejdes nu med Business Intelligence, et værktøj der skal give os mulighed for 

at undersøge vore medlems- og bookingdata sammenholdt med en lang række 

andre data om golfspillerne i DK. Der vil være mulighed for at benchmarke os med 

andre klubber og landsdele. På sigt udbygges med økonomidata, så vi får et værktøj 

der effektivt kan bruges til at analysere vores klubdata.  

 

 
 

c. Shoppen 

Der er lavet en aftale med en ny forpagter af Shoppen. Aftalen løber 2 år og vi 

forventer at der åbnes ultimo marts/primo april. 

 

d. Caféen 

Der er møde på vej med Karma vedr. fortsat drift de næste sæsoner.  

  

 



e. Teebox 

Der etableres ikke en Teebox og der etableres ikke indendørs golf i shoppen. Vi 

søger i stedet et samarbejde med Indoor Ikast. Mere følger når der er noget konkret 

på plads.  

 

7. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM 

Se under sponsorer. 

 

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM 

Der er igangsat en hvervekampagne via avis, Facebook og LinkedIn.  

 

c. Handicapudvalg – CJ 

Der holdes kursus den 19. november 2020 for interesserede medlemmer. 

 

d. Regeludvalg – CJ 

Intet nyt. 

 

e. Amatør-og ordensudvalg – BWM 

Intet nyt. 

 

f. Baneudvalget – CB 

Se under banen lige nu. 

 

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Intet nyt. 

 

h. Banekontrol-og serviceudvalg – LBL 

Det planlagte evalueringsmøde er udskudt pga. restriktioner. 

 

i. Visionsudvalget – CA 

Planlagt møde med klub-i-klub formand er udskudt pga. restriktioner. 

 

j. Årsskriftudvalget – CA 

Der arbejdes med artikler m.m. og ved et snarligt møde ser vi hvor langt vi er i 

processen.  

 

k. Turneringsudvalget – OØP 

MENY andeturnering blev afholdt med 48 deltagere. 

Pga. Corona er antallet af gennemførte turneringer og dermed også antallet af 

deltagere halveret i 2020. 

Skulle der være restriktioner i 2021 der gør gunstart umulig, gennemføres 

turneringerne med løbende starter, men uden præmieoverrækkelse på dagen.   

Handelsbanken ønsker en pause med turnering og i stedet træder ROYAL ind.  

Der arbejdes med en hulspils-turnering; mere følger hvis muligt at gennemføre.  

For at sikre synlighed for ledige tider sættes der både en start og en sluttid ind i 

turneringskalenderen. 

Vi vil i 2021 teste at spillerne selv indtaster deres score under turneringen. 

 

   



l. Begynderudvalget – MH 

Da par 3 banen er lukket er der sendt info ud til alle begyndere at de kan gøre brug 

af vinterbanen. 

 

m. Kaninudvalget – HS  

Da der ikke er udsigt til snarlig afholdelse af fest, gennemføres præmieoverrækelsen 

i shoppen, med hensyntagen til de restriktioner der er. 

Erik Villumsen er ny næstformand.  

  

n. Juniorudvalget – BWM 

Der søges efter et nyt udvalg, Nicolas er på opgaven. 

  

o. Eliteudvalget – BWM 

Der er netop nedsat et nyt udvalg, hvor Githa Hansen fortsat er formand. Samtidig 

er der udsendt invitation til en try out for interesserede. 

 

8. Næste møder: 

• Onsdag d. 25. november – generalforsamling 

• Mandag d. 7. december 

Forslag til møder 2021:  

• 15/3 

• 26/4 

• 14/6 

• 23/8 

• 11/10 

• 8/11 

• 25/11 

• 6/12 

 

9. Eventuelt. 

 

 

Referat godkendt 

 

_____________________   ___________________   ___________________ 

          Carsten Jensen      Carsten Bach                  Kaj Bækgaard  

 

_____________________   ___________________   ___________________ 

              Henrik Stigel                  Christian Alstrup              Carina Jonsson  

 

                                               ________________________ 

                                       Lissi Bank Lassen 



 

 

 


